
 
Protokół nr VI/2015 

VI Sesji kadencji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 31 marca 2015 r., w godz. 10
00

 – 14
00

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie  

w Sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego  

17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(załącznik nr 1, 2 i 3).  

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego. 

3. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

4. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w Powiecie  Białogardzkim za rok 2014: 

a)      informacja Komendanta Powiatowego Policji, 

b)      informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej. 

5. Informacja Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie o działalności za 2014 

rok i planowanych zadaniach na 2015 rok. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a)  zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu  

 w  Białogardzie, 

b) wyboru członka Zarządu Powiatu w Białogardzie, 

- zgłaszanie kandydata, 

- wybór komisji skrutacyjnej, 

- przeprowadzenie głosowania, 

- ogłoszenie wyników wyboru. 

c) zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w 

Białogardzie, 

d) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, 

e) powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie, 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015, 

g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 

– 2025. 

7. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie Sesji. 
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Ad.1 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do protokołu  

z V Sesji z dnia 27 lutego 2015 roku. Przypomniał, że z treścią w/w protokołu można było 

zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 Statutu Powiatu 

Białogardzkiego do treści protokołów nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W związku z 

powyższym poddał pod głosowanie w/w protokoły. 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i jednogłośnie przyjęli protokół  

z V Sesji z dnia 27 lutego 2015 roku. 
 

 

Ad.2 

Przystępując do aktu ślubowania Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła 

przypomniał, że zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie powiatowym radny przed objęciem 

mandatu składa ślubowanie. Ślubowanie odbywa się poprzez wypowiedzenie przez radnego 

tekstu roty ślubowania z możliwością dodania zwrotu – „tak mi dopomóż Bóg”. Następnie 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła poprosił Pana Wojciecha Potrzebowskiego 

o złożenie ślubowania. 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła oświadczył, że radny złożył ślubowanie  

i z tą chwilą objął mandat radnego Rady Powiatu w Białogardzie.   

 

Od tej chwili w obradach Sesji Rady Powiatu uczestniczy 14 radnych. 

 

 

 

Ad.3 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. Poinformował m.in, że firma, która zainteresowana jest użyczeniem 

udziałów spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie złożyła wniosek o 

przedłużenie terminu, odnośnie złożenia oferty wiążącej. Zarząd Powiatu po rekomendacji 

komisji, która  zajmuje się tym procesem przychylił się do złożonego wniosku i wydłużył 

termin do dnia 14 kwietnia 2015 roku. Odnośnie sfery oświatowej poinformował, że odbyło 

się spotkanie dyrektorów gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych funkcjonujących na terenie 

naszego powiatu odnośnie wypracowania wspólnej polityki mającej na celu zachęcenie jak 

największej liczby gimnazjalistów do podjęcia nauki w naszych szkołach 

ponadgimnazjalnych. Poinformował, że od kilku lat obserwujemy niż demograficzny; 

przykładowo w 2014 roku gimnazja w naszym powiecie ukończyło 435 uczniów, a w 2015 

roku ukończy 392. Poinformował również o uroczystościach w Poznaniu związanych z 25-

leciem samorządów w Polsce. Podczas spotkania stwierdzono m.in., że reforma samorządowa 

była jedną z reform po 1989 roku, które się udały. Zwrócono również szczególną uwagę na 

kwestię dotyczącą finansowania samorządów powiatowych w Polsce. W tej sprawie 

Korporacja Związku Powiatów Polskich wystosowała stanowisko i przesłała do 

przedstawicieli władz państwowych.  

Radny – Andrzej Siwek poprosił o więcej informacji dotyczących aneksu nr 2, do umowy 

zlecenia w sprawie procedury prywatyzacji spółki powstałej na bazie przekształcenia Szpitala 

Powiatowego w Białogardzie. Poprosił również o informację dotyczącą stanu bezrobocia w 

Powiecie Białogardzkim. 
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie pierwszego zapytania przypomniał, że w 

sprawie w/w procedury powiat wspomaga specjalistyczna firma consultingowa z Gdyni, która 

została wyłoniona w drodze zamówienia publicznego. Z uwagi na wydłużenie terminu 

składania ofert wiążących konieczne było również wydłużenie terminu współpracy z w/w 

firmą. Odnośnie stanu bezrobocia poinformował, że Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją 

na ten temat opracowaną przez Powiatowy Urząd Pracy w Białogardzie. Powiat Białogardzki 

posiada pond 4700 osób bezrobotnych. Najbardziej niepokojący jest wzrost stopy bezrobocia 

– 28,3 %. Oświadczył, że dla gmin mierzony jest wskaźnik bezrobocia (najniższy jest w 

mieście Białogard). Niepokojące jest to, że pomimo podjętych działań (m.in. działalność 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie) bezrobocie utrzymuje 

się na wysokim poziomie. Problemem jest również fakt, że gro osób bezrobotnych nie jest 

zainteresowana podjęciem jakiekolwiek pracy. Poinformował również, że powiatowe urzędy 

pracy otrzymują sporo środków na aktywizację bezrobotnych, ale problem polega na tym, że 

cyt.: „to w Warszawie najlepiej wiedzą do jakiej grupy docelowej je skierować”.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy aneks do wcześniej wspomnianej umowy dotyczy tylko 

terminów, czy też również kosztów.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że podpisany aneks dotyczył zarówno 

terminu, jak i kosztów. Dodał, że projekt w/w aneksu znajduje się w materiałach z posiedzeń 

Zarządu Powiatu.  

 

Od tej chwili w posiedzeniu Sesji uczestniczy 15 radnych. Na posiedzenie przybył radny 

Marek Anusz. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku innych uwag 

i pytań poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w 

okresie międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 2 głosy przyjęła informację o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad.4 

a) Komendant Komedy Powiatowej Policji w Białogardzie – Piotr Krakowski zapoznał 

radnych z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego w Powiecie  Białogardzkim za rok 2014, 

co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Radny – Andrzej Siwek skierował następujące pytania do Komendanta: 

- zapytał czy według niego stan bezpieczeństwa na terenie naszego powiatu uległ poprawie, 

- zapytał czy KPP w Białogardzie ma pomysł na zdyscyplinowanie osób poruszających się na 

motocyklach po mieście z nadmierną prędkością,  

- zapytał, czy w związku z likwidacją Straży Miejskiej w Białogardzie, KPP w Białogardzie 

podpisała porozumienie z Burmistrzem Miasta Białogard odnośnie dodatkowych patroli 

policji (50.000 zł – 330 służb dodatkowych).  

Radny zapytał również cyt.: „w określonej sprawie zwróciłem się do funkcjonariuszy 

komendy powiatowej i przez trzy tygodnie nie mogą uzyskać żadnej informacji. Czy to jest 

tajne, co się dzieje. Zwrócił się do mnie mieszkaniec Białogardu w określonej sprawie. 

Sprawa jest znana ponad pół roku, albo jeszcze dłużej. Nie mówię tego, żeby się skarżyć, bo 

radnego można traktować według własnej woli, radni dzisiaj są jutro nie ma. Szanowni 
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Państwo jak ja sobie zestawię to, że ja nie mogę uzyskać informacji przedstawiając się z 

imienia i nazwiska to co ma zrobić  proszę Państwa zwykły tzw. szary obywatel w swojej 

sprawie”. 

Komendant – Piotr Krakowski odnosząc się do pierwszego zapytania poinformował, że na 

podstawie danych statystycznych określa aktualną sytuację komendy oraz widzi co 

funkcjonuje bardzo dobrze i jakie aspekty należy poprawić. Oświadczył, że on jako 

komendant KPP w Białogardzie ocenia pracę swoich policjantów dobrze. Odnośnie problemu 

związanego z motocyklistami poinformował, że komenda nie posiada motocykli i może 

jedynie w tym względzie wykonywać działania ukierunkowane na kontrolę. W przypadku 

ucieczek motocyklistów przed kontrolą policyjną stwierdził, że dla niego, jako komendanta 

najważniejsze jest zdrowie i bezpieczeństwo jego policjantów.  Oświadczył, że motocykliści 

są kontrolowani. Jeśli postępowanie mandatowe nie skutkuje wówczas sprawy kierowane są 

do sądu. Odnośnie pytania dotyczącego likwidacji Straży Miejskiej w Białogardzie 

poinformował, że to nie jest jego decyzja. Poinformował, że na ostatniej Sesji Rady Miejskiej 

Białogard zdecydowano o przekazaniu przez Miasto Białogard środków finansowych w 

wysokości 50.000 zł. z przeznaczeniem na dodatkowe służby policjantów na terenie miasta 

Białogard (jedna płatna służba sześciogodzinna to 120 zł., a ośmiogodzinna to 150 zł.). 

Odnośnie ostatniego zapytania zaproponował, aby radny przedstawił mu szczegóły podczas 

przerwy w Sesji.  

Radny – Adam Kołacki zapytał komendanta jak wygląda korzystanie z monitoringu 

miejskiego. 

Komendant – Piotr Krakowski poinformował, że monitoring nie podlega bezpośrednio pod 

policję, tylko pod samorząd Miasta Białogard.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy komendant zawarł porozumienie z Burmistrzem Miasta 

Białogard odnośnie monitoringu z uwagi na likwidację straży miejskiej. 

Komendant – Piotr Krakowski poinformował, że nie ma żadnego porozumienia. 

Oświadczył, że jeżeli jest popełniane wykroczenie monitoring przekazuje informację policji w 

formie pisemnej. Dotychczas realizowała to straż miejska – pracownik monitoringu 

wykonywał dokumentację fotograficzną, sporządzał notatkę i przekazywał to 

funkcjonariuszom straży miejskiej. Oświadczył, że jeżeli straż miejska zostanie zlikwidowana 

taka informacja będzie trafiała do policji.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak odniosła się do danych dotyczących liczby kontroli 

kierowców pod względem trzeźwości. Zapytała ile osób spośród 36.100 skontrolowanych w 

2014 roku było pod wpływem alkoholu. 

Komendant – Piotr Krakowski poinformował, że porównując dane z roku 2013 i 2014 

zauważono spadek osób pod wpływem alkoholu o 50 %. Dodał, że należy zaznaczyć, że w 

2013 roku w kategorię tą wchodzili również nietrzeźwi rowerzyści, a w 2014 roku grupa ta 

nie była brana pod uwagę (zgodnie z nowymi przepisami nie jest to już przestępstwo, tylko 

wykroczenie). 

Radny - Bogusław Stanczewski zapytał na jakim etapie są prace związane z budową nowej 

siedziby Komendy Powiatowej Policji w Białogardzie.  

Komendant – Piotr Krakowski poinformował, że jest przygotowany do budowy i czeka na 

przekazanie środków finansowych przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych. Dodał, że w 

tym roku będzie termomodernizowany budynek komendy przy ulicy Staromiejskiej. 

Oświadczył, że prace przy obecnej komendzie rozpoczną się w czerwcu br. i będą 

realizowane przy udziale środków z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Radny Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego – Jerzy Kotlęga oświadczył, że jest 

pod wrażeniem statystyki przedstawionej przez komendanta podczas prezentacji (wzrost 

wykrywalności, wzrost działań prewencyjnych). Następnie podziękował wszystkim 
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funkcjonariuszom za dotychczasowe działania na rzecz bezpieczeństwa naszych 

mieszkańców. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego              

w Powiecie  Białogardzkim za rok 2014 przygotowaną przez KPP w Białogardzie.  

 

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił ogłoszono przerwę 

w obradach VI Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 11
00

 do godziny 11
12

. 

 

 

b) Komendant  Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie – 

Jacek Szpuntowicz zapoznał radnych z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w Powiecie  Białogardzkim za rok 2014, co przedstawia 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Poinformował m.in. o utworzeniu  w jego jednostce 

specjalistycznej grupy poszukiwawczo – ratowniczej. Grupa ta powstała przede wszystkim z 

tego powodu, iż  najbliższa taka jednostka znajduje się w Gdańsku. Jednostka ta finansowana 

jest przez Wojewodę i Komendę Wojewódzką w Szczecinie. Poinformował również, że  przy 

KPPSP w Białogardzie zarejestrowano klub sportowy, który działa w ramach Faire FCC 

(Firefighter Combat Challenge).  W skład drużyny wchodzą strażacy z komendy. Grupa ta 

odnosi duże sukcesy w kraju jak i za granicą. 

Radny – Wojciech Potrzebowski oświadczył, że w ubiegłych latach bardzo dobrze układała 

się współpraca pomiędzy pogotowiem i strażą odnośnie organizacji imprez masowych. Radny 

zapytał czy komendant widzi dalszą potrzebę współpracy w tym zakresie.  

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że szkolenia są bardzo potrzebne i dąży do 

tego, aby jak najwięcej strażaków zrzeszonych w ramach Ochotniczych Straży Pożarnych 

było przeszkolonych. Następnie podziękował wszystkim służbom m.in. policji, pogotowiu 

ratunkowemu, gazowemu, elektrycznemu, strażom miejskim za dotychczasową współpracę.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda na ręce komendanta Komendy Powiatowej Policji 

oraz Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej złożył podziękowania za służbę na 

rzecz bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu Białogardzkiego.  

Radny – Wojciech Potrzebowski zaapelował o podjęcie działań odnośnie przeprowadzenia 

wśród strażaków ochotników szkoleń dotyczących udzielania pierwszej pomocy. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że zdaje sobie doskonale sprawę z potrzeby 

przeprowadzania w/w szkoleń. Problem jednak polega na tym, że jest to związane z 

poniesieniem znacznych kosztów (kurs z pierwszej pomocy kosztuje około 800 zł od osoby), 

a poza tym nie należy zapominać, że strażacy ochotnicy pracują zawodowo i nie zawsze mają 

czas. Na zakończenie poinformował, że Komendant Wojewódzki Państwowej Straży 

Pożarnej w uznaniu zasług dla komendy zaproponował, aby wojewódzkie obchody Dnia 

Strażaka odbyły się w 2016 roku w Białogardzie.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że stan bezpieczeństwa 

publicznego w Powiecie Białogardzkim jest zadawalający. Dzięki zaangażowaniu Policji i 

Straży Pożarnej mieszkańcom naszego powiatu żyje się coraz bezpieczniej. W imieniu Rady 

Powiatu podziękował wszystkim służbom za zaangażowanie.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego               

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Białogardzkim za rok 2014.  

 
 

 

https://www.youtube.com/watch?v=kTxSptOMlFc&list=UUujWczeBYnJW8bkQttMBioA
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Ad.5 

Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie - Waldemar 

Miśko zapoznał radnych z informacją Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie  

o działalności i realizowanych zadaniach, co przedstawia załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Zarządu szczegółowo omówił projekty realizowane przez Związek oraz 

planowane do realizacji w latach 2014 - 2020. Następnie przekazał informacje dotyczące 

kontraktu samorządowego. W Województwie Zachodniopomorskim Zarząd Województwa 

przyjął, że będą trzy formy wspierania wszystkich zgłaszanych projektów. Pierwsze to tzw. 

ZIT-y – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne (18 ZIT-ów ustalonych na szczeblu 

centralnym). Nasz cały powiat jest ujęty w obszarze – Koszalin – Kołobrzeg – Białogard. 

Przygotowana jest strategia dla naszego obszaru, jest lista projektów zgłoszona przez 

poszczególne samorządy i podano wstępną kwotę dla naszego obszaru – 40.000.000 euro. 

Drugim instrumentem wydawania środków w naszym województwie mają być kontrakty 

samorządowe, czyli porozumienia międzygminne (co najmniej trzy gminy). Kolejnym 

instrumentem są konkursy, które to mogą być konkursami terytorialnymi (kierowanymi do 

danego obszaru), albo konkursami tematycznymi (np. energia odnawialna). Związek Miast i 

Gmin Dorzecza Parsęty przygotował strategię działania dla całego związku, ponieważ 

założono zbudowanie kontraktu samorządowego. W międzyczasie weszły propozycje 

dotyczące ZIT- ów i jeden warunek postawiony przez Zarząd Województwa mówiący o tym, 

że kto jest w zicie nie może być w kontrakcie samorządowym. W tym czasie Powiat 

Szczecinecki, który nie znalazł się w obszarze ZIT-owskim doszedł do wniosku, że chce 

zbudować swój kontrakt samorządowy. Oświadczył, że w najbliższym czasie odbędzie się 

spotkanie organów wykonawczych gmin i powiatów zrzeszonych w Związku, ponieważ  

kontrakt samorządowy nie będzie u nas realizowany z przyczyn formalnych. Samorządy 

muszą przygotować swoje pomysły do ZIT-u, aby wystartować w konkursie tematycznym lub 

konkursie terytorialnym. Dodał, że Związek analizuje również programy znajdujące się na 

szczeblu centralnym (planowany jest duży program dotyczący rewitalizacji). 

Radny – Jerzy Żuk zadał pytanie dotyczące zrealizowanego programu Zintegrowana 

Gospodarka Wodno – Ściekowa. Zapytał dlaczego nie spełniono wskaźnika dotyczącego  

podłączenia wszystkich mieszkańców do kanalizacji sanitarnej i czy wiążą się z tym jakieś 

konsekwencje.  

Przewodniczący Związku – Waldemar Miśko oświadczył, że to nie jest problem, który 

dotyczy Spółki Regionalne Wodociągi i Kanalizacja w Białogardzie, ponieważ nasza spółka 

zaciągnęła kredyt w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i wszystkie przyłącza 

kanalizacyjne, które były do wykonania zostały wykonane. Pożyczkę tę spłacają gminy w 

postaci corocznych dopłat. W spółce Szczecineckiej i Kołobrzeskiej nie zrobiono takiego 

ruchu tylko zastosowano wsparcie indywidualne dla poszczególnych właścicieli 

nieruchomości.  Oświadczył, że nie ma żadnych sygnałów, żeby kwestia przyłączy była 

zagrożeniem dla rozliczenia tego projektu.    

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że ostatnio uczestniczył w spotkaniu 

na którym omawiano kontrakt samorządowy i zintegrowane inwestycje terytorialne. 

Wynikało z nich, że powiat jest w uprzywilejowanej pozycji, ponieważ jako gminy możemy 

korzystać z ZIT-ów i jako powiat możemy aplikować do kontraktu samorządowego. 

Przewodniczący Związku – Waldemar Miśko oświadczył, że być może nie był precyzyjny w 

swojej wypowiedzi – zakaz uczestniczenia w kontrakcie samorządowym dla tych, którzy są w 

ZIC-ie nie dotyczy powiatów.   

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją Związku Miast i Gmin 

Dorzecza Parsęty w Karlinie o działalności i realizowanych zadaniach. 
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W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach Sesji. Przerwa trwała od godz. 12
15

 do 12
30

. 

 

 

Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady 

Powiatu w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Następnie Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zgłosił kandydaturę radnego 

Wojciecha Potrzebowskiego do składu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

 

Radny – Wojciech Potrzebowski wyraził zgodę na pracę w w/w komisji. 

 

Radni nie zgłosili innych kandydatur. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w 

Białogardzie. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/48/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej Rady Powiatu w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 9 niniejszego protokołu. 

 

 

b)  Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyboru członka 

Zarządu Powiatu w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła przypomniał, że procedura wyboru 

członka Zarządu Powiatu przebiega zgodnie z statutem Rady Powiatu oraz  z art.  27 pkt. 3 

ustawy o samorządzie powiatowym.  

 

● Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zgłosił kandydaturę radnego Wojciecha 

Potrzebowskiego na członka Zarządu Powiatu w Białogardzie i krótko ją uzasadnił. 

 

Radny – Wojciech Potrzebowski wyraził zgodę na kandydowanie na członka Zarządu 

Powiatu w Białogardzie. 

 

●● Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił o zgłaszanie kandydatur do 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zgłosił kandydaturę radnej Anny Kodź.  

 

Radny – Adam Kołacki zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady, że nie zapytał 

przewodniczących komisji o stanowiska dotyczące omawianego projektu uchwały oraz o 

stanowiska klubów. Oświadczył, że Klub Platformy Obywatelskiej chce przedstawić swoje 

stanowisko odnośnie omawianego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił Przewodniczących stałych 

Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie przedłożonego projektu uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,  

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali przedłożony projekt  uchwały  Rady  Powiatu  

w  Białogardzie, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu.   

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła udzielił głosu przedstawicielowi Klubu 

Platformy Obywatelskiej, aby przedstawił stanowisko dotyczącego omawianego projektu 

uchwały.  

Radny – Adam Kołacki na wstępie zaproponował, aby przy podawaniu stanowiska komisji 

dotyczącego danej uchwały przewodniczący komisji podawał również informację ile głosów 

było za, ile przeciw i ilu radnych się wstrzymało od głosu. Następnie przedstawił stanowisko 

cyt.: „Wszyscy radni Klubu Platformy Obywatelskiej zasiadający w komisach problemowych 

Rady Powiatu w Białogardzie byli przeciwko wprowadzeniu dodatkowego członka do 

Zarządu Powiatu nie wiedząc jeszcze kto nim ma być. Nasze stanowisko negatywne 

spowodowane było zmianą, którą to państwo – koalicja rządząca w tej Radzie wprowadziła 

zmianę liczby członków zasiadających w Zarządzie Powiatu. Wcześniej było to do pięciu 

członków, czyli stałą liczbę tych osób. Wprowadziliście państwo pięciu swoją decyzją – bo my 

byliśmy przeciw. I do tej pory państwo sobie dawali radę, ale nie do końca, bo od tej pory 

postrzegamy to jako jakiś problem wystąpił u państwa, że potrzebujecie wsparcia 

dodatkowego członka zarządu, czy ma to jakieś inne tło np. koalicyjne, czy jakieś inne. 

Dlatego jesteśmy przeciwko, gdyż uważamy, że na tą chwilę nie jest potrzeba dodatkowa 
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osoba w zarządzie. Statut Rady też dopuszcza, aby to była liczba, która jest do tej pory. 

Postrzegamy to jako typowe działanie polityczne, a nie racjonalne i to też zwiększa koszty 

funkcjonowania naszej Rady, gdyż przypominam my jako zwykli radni otrzymujemy dietę w 

wysokości 800 zł, członkowie zarządu otrzymują 1400 zł. To jest zawyżenie działalności Rady, 

poprzez wprowadzanie dodatkowego członka do Zarządu Powiatu.”  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że nie widzi przeszkód, aby 

przewodniczący komisji podając stanowiska na kolejnej Sesji podawali również ile głosów 

było za, ile przeciw i ile się wstrzymało.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnosząc się do stanowiska Klubu Platformy 

Obywatelskiej oświadczył, że nadal podtrzymuje swój wniosek odnośnie powołania 

kolejnego członka Zarządu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła powrócił do procedury związanej z 

wyborem Komisji Skrutacyjnej. Przypomniał, że do w/w komisji zgłoszono kandydaturę 

radnej Anny Kodź. Następne zapytał radną czy wyraża zgodę na pracę w komisji – radna 

wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja 

Nowaka, który wyraził zgodę  na udział w pracy Komisji. 

 

Piotr Pakuszto – zgłosił radnego Marka Anusza, który nie wyraził zgody  na udział w pracy 

Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłosił kandydaturę radnego Jerzego 

Żuka, który wyraził zgodę  na udział w pracy Komisji. 

 

  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie 

poszczególne kandydatury: 

- za wyborem radnego Andrzeja Nowaka głosowało 14 radnych, a 1 radny wstrzymał się od 

głosu, 

- za wyborem radnej Anny Kodź głosowało 13 radnych, a 2 radnych wstrzymało się od głosu, 

- za wyborem radnego Jerzego Żuka głosowało 13 radnych, a 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. 

 

 

●●● Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę do czasu powrotu 

Komisji Skrutacyjnej na salę obrad. Przerwa trwała od godziny 12
45

do godziny 12
50

. 

 

Komisja Skrutacyjna przygotowała karty do głosowania. 

 

Po powrocie radny Jerzy Żuk, który został przewodniczącym komisji zapoznał radnych z 

zasadami głosowania dotyczącymi wyboru członka Zarządu Powiatu.  

 

Następnie stwierdzono, że urna do głosowania jest pusta. Przewodniczący Komisji 

Skrutacyjnej wyczytywał nazwiska radnych, a członkowie Komisji Skrutacyjnej rozdali 

radnym karty do głosowania w celu oddania głosów. 

 Po przeprowadzonym głosowaniu tajnym poprzez wrzucenie kart do urny, 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła  ogłosił przerwę do czasu powrotu 

Komisji Skrutacyjnej na salę obrad. Przerwa trwała od godziny 12
55

do godziny 13
00

. 
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●●●● Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Jerzy Żuk  zapoznał radnych z 

treścią protokołu nr  VI/1/2015 z głosowania na członka Zarządu Powiatu, który wraz z 

kartami do głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych – jeden głos był nieważny. 

 

Za wyborem radnego Wojciecha Potrzebowskiego na członka Zarządu Powiatu w 

Białogardzie głosowało 11 radnych, przeciw było 3 radnych, głosów wstrzymujących się nie 

było. 

 

W wyniku głosowania radny Wojciech Potrzebowski został członkiem Zarządu Powiatu  

w Białogardzie. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie podjęła Uchwałę Nr VI/49/2015 w sprawie wyboru 

członka Zarządu Powiatu w Białogardzie (załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła pogratulował wyboru nowo wybranemu 

członkowi Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

Radny – Wojciech Potrzebowski podziękował za wybór i oświadczył, że postara się być 

godnym reprezentantem społeczeństwa w Zarządzie Powiatu. 

 

 

c) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zwiększenia 

wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w 

Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(3 radnych głosowało za),  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie. 
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Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/50/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na 

utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – 

Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 14 

niniejszego protokołu. 

 

 

d) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował, że członkowie 

Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(3 radnych głosowało za),  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/51/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 16 niniejszego 

protokołu. 

 

 

e) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie, co przedstawia 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił  autopoprawkę do 

omawianego projektu uchwały (załącznik nr 18 do protokołu). Poinformował, że po 

dyskusjach jakie odbyły się na posiedzeniach stałych komisji Zarząd Powiatu zaproponował 

następujące zmiany: 

- § 2 będzie składał się z dwóch akapitów, a pierwszy z nich otrzyma brzmienie – W skład 

Komisji wchodzi po jednym przedstawicielu ugrupowań mających reprezentację w Radzie 

Powiatu w Białogardzie. Drugi akapit otrzyma brzmienie – Ugrupowania o których mowa w 

ust. 1 zgłaszają swoich przedstawicieli do komisji do dnia 7 kwietnia 2015 r. 

Radny – Jan Połuboczko zapytał czy Rada dzisiaj głosuje nad powyższym projektem 

uchwały, czy też czeka, aż poszczególne ugrupowania zgłoszą swoich kandydatów. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że w dniu dzisiejszym 

Rada Powiatu zaopiniuje omawiany projekt uchwały wraz z autopoprawką zgłoszoną przez 

Zarząd Powiatu. Dodał, że jeżeli Rada przyjmie proponowane zmiany do dnia 7 kwietnia br. 

ugrupowania zgłoszą swoich przedstawicieli.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał czy należy przez to rozumieć, że jak dane ugrupowanie nie 

zgłosi przedstawiciela, to nie będzie musiało brać udziału w pracach komisji. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła udzielił pozytywnej odpowiedzi. 
 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie wraz z 

zgłoszoną autopoprawką. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr VI/52/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Powiatu w Białogardzie, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 19 niniejszego protokołu. 

 

 

f) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2015, co przedstawia załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (1 

głos za, 2 głosy wstrzymujące),  
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 2 głosy podjęła Uchwałę Nr VI/53/2015 Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

uchwałę budżetową na rok 2015, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 21 

niniejszego protokołu. 

 

 

g) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025, co 

przedstawia załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(1 głos za, 2 głosy wstrzymujące), 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 2 głosy podjęła Uchwałę Nr VI/54/2015 Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca 

wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 23 niniejszego protokołu. 
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Ad.7 

1) Radna – Iwona Wysocka – Chudziak wyraziła swoje oburzenie odnośnie podejścia 

do pacjenta przez  Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie i pracowników 

Pogotowia Ratunkowego. Radna oświadczyła, że w piątek po godzinie 23 mieszkanka 

gminy Karlino zatelefonowała na pogotowie ratunkowe, ponieważ jej tata (który jest 

w podeszłym wieku i jest dializowany) bardzo źle się poczuł, nie oddaje moczu i ma 

wysoką gorączkę. Karetka przybyła i zabrała pacjenta do Regionalnego Centrum 

Medycznego w Białogardzie. Po godzinie drugiej w nocy mieszanka otrzymała 

telefon, iż pacjent karetką zostanie odwieziony do domu, ponieważ ma tylko ostry 

nieżyt nosa i zapalenie gardła. Karetka przyjechała i ratownicy powiedzieli, że mają 

jedynie nosze, a lepiej by było przetransportować chorego wózkiem. Mieszkanka 

wróciła do domu po wózek. Kiedy wyszła ratownicy wsiadali już do karetki, a tata stał 

przed domem, bez opieki, nieokryty z podwiniętymi rękawami (później okazało się, że 

choremu  ręce przykładano do ściany, aby zbić gorączkę). Pacjent nadal jednak czuł 

się źle (kaszel, gorączka) i powiedział, że w szpitalu nie zrobiono mu żadnych badań 

(tak też wynika z karty pobytu w szpitalu) – podano jedynie tramal przeciwbólowy i 

przepisano antybiotyk. Po pogorszeniu stanu pacjenta został on zabrany do szpitala w 

Kołobrzegu, gdzie okazało się, że ma obustronne zapalenia płuc. Obecnie pacjent 

znajduje się w śpiączce farmakologicznej, a jego stan jest krytyczny. Radna 

oświadczyła, że to nie jest pierwszy taki przypadek. Poinformowała, że na 

posiedzeniach komisji, jak również sesji zapewniono radnych, że szpital robi 

wszystko, aby poprawić usługi zdrowotne. Radna poprosiła o interwencję w tej 

sprawie.  

Radny – Wojciech Potrzebowski oświadczył, że sprawa zostanie wyjaśniona. Dodał, 

że jako członek Zarządu Powiatu uczyni wszystko, aby poprawić jakość pracy 

ratownictwa medycznego na naszym terenie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że jest to bardzo przykra 

sytuacja. Przypomniał, że szpital w Białogardzie w 2014 roku wykonał nadlimity na 

kwotę 5.000.000 zł, co świadczy, że gro pacjentów spoza naszego powiatu korzysta z 

usług placówki. Dowodzi to również temu, że szpital w Białogardzie dobrze 

funkcjonuje i jest potrzebny. Działalność szpitala jest oceniana pozytywnie, ponieważ 

Narodowy Fundusz Zdrowia zapłacił w większości nadlimity (nie zapłacono jedynie 

1.300.000 zł.). Starosta oświadczył, że bezpośrednią odpowiedzialność za zaistniałą 

sytuację – przedstawioną przez radną – biorą te osoby, które podjęły decyzję o 

transportowaniu pacjenta. Następnie zaproponował, aby tego typu uwagi zgłaszać 

bezpośrednio do Prezesa Spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie w 

formie skargi. Starosta w imieniu Regionalnego Centrum przeprosił za zaistniałą 

sytuację.  

Radna – Iwona Wysocka – Chudziak oświadczyła, że nie chciała swoim 

wystąpieniem wzbudzić sensacji. Stwierdziła, że jest osobą bezpośrednią i dlatego jej 

wypowiedź mogła być odebrana inaczej, niż radna zamierzała. Radna, oświadczyła, że 

przytoczona sprawa jest dla niej bardzo ważna i zaapelowała, aby wobec tych osób 

zostały wyciągnięte konsekwencje.  

 

2) Radny – Jan Połuboczko zaapelował po raz kolejny o umieszczenie w porządku 

obrad sesji tematu dotyczącego działalności Regionalnego Centrum Medycznego w 

Białogardzie. Oświadczył, że jego zdaniem obecnie szpital nasz  jest najbardziej 

zagrożonym miejscem pracy w naszym powiecie. Radny chciałby wiedzieć, jaka jest 

obecnie sytuacja szpitala, jaki został podpisany kontrakt na 2015 rok, jakie są kierunki 
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zmian. Radny zażądał, aby na następnej sesji temat szpitala był umieszczony w 

porządku obrad. Dodał, że ma nadzieję, że obecność radnego Wojciecha 

Potrzebowskiego w Zarządzie Powiatu wpłynie korzystnie na działalność naszej 

służby zdrowia.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał radnemu, że pewne informacje 

dotyczące działalności szpitala są objęte tajemnicą z uwagi na toczące się 

postępowanie dotyczące dzierżawy udziałów. Następnie zaapelował do 

przewodniczących stałych komisji Rady Powiatu, aby zapraszali  prezesa 

Regionalnego Centrum Medycznego na swoje posiedzenia. Wówczas będzie 

możliwość uzyskania odpowiedzi na nurtujące radnych pytania – tak zrobiono na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. Dodał, że temat szpitala będzie 

poruszany na Sesji Rady Powiatu zgodnie z planem pracy Rady Powiatu na ten rok.  

3) Radny – Marek Anusz zapytał w jaki sposób Zarząd Powiatu docenił osiągnięcia 

sportowe Pani Elżbiety Wójcik z Karlina, zawodniczki Klubu Sportów Walki „Róża 

Karlino”. Zdaniem radnego Pani Elżbieta powinna być zaproszona na posiedzenie 

Sesji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Pani Elżbieta Wójcik była 

dwukrotnie zapraszana na posiedzenie Sesji Rady Powiatu. Okazało się jednak, że nie 

mogła przybyć z uwagi na zaangażowanie w swoją działalność sportową. Wówczas 

przeprowadzono rozmowę z trenerem Panem Tomaszem Różańskim i w 

porozumieniu Starostwo ufundowało dla zawodniczki nagrodę rzeczową, która została 

przekazana. Oświadczył, że planuje wyróżnienie sportowców na uroczystym 

posiedzeniu Sesji Rady Powiatu  w czerwcu br.  

 

4) Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że podczas przerwy w obradach Sesji otrzymał 

od Starosty informację na piśmie dotyczącą stanu bezrobocia na terenie Powiatu 

Białogardzkiego. Na piśmie tym - skierowanym do Rady Powiatu w Białogardzie – 

jest data 9 marca 2015 roku. Oświadczył, że gdyby nie dostał tej informacji od 

Starosty nigdy by się o nim nie dowiedział.  Następnie skierował swoje uwagi do 

Starosty Białogardzkiego i Przewodniczącego Rady Powiatu. Oświadczył, że cyt.: 

„ostatnio przerabialiśmy temat, co się stało z wystąpieniami pokontrolnymi 

dotyczącymi wystąpień pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jeśli chodzi 

o informacje przekazane przez Panów, to otrzymałem informację dotyczącą 

wystąpienia pokontrolnego w sprawie usług pralniczych Szpitala Powiatowego w 

Białogardzie (...) Mam pytanie do Pana Przewodniczącego – w związku z tym, że Pan 

pisze tak – Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie uznał sprawę za 

zakończoną. Otóż Panie Przewodniczący ja się nie doczytałem nigdzie w przepisach, 

jaki przepis Pana upoważnia do podejmowania decyzji w imieniu Rady. Zgodnie ze 

statutem, zgodnie z ustawą Przewodniczący ma uprawnienia do organizowania pracy 

Rady, koniec, kropka. To by było jedno. Chciałem na chwilę wrócić, w związku z 

tym, że to było tak już powiedzmy zrobiło się niezbyt przyjemnie. To co Pan 

powiedział na ostatniej Sesji cytując powiedzmy zalecenia pokontrolne. Oczywiście 

jak się złamie ustawę w dziesięciu punktach to wystarczy napisać, że należy 

przestrzegać ustawy. Pan był uprzejmy odczytać wystąpienie pokontrolne, dwa punkty 

z wystąpienia, tylko wcześniej Pan pominął np. że w jednym przypadku wypłacono 

pięćdziesiąt kilka tysięcy złotych bez umowy, bez przetargu, w drugim czterdzieści 

chyba osiem tysięcy. Wdzięczny byłbym jakbyśmy na drugi raz rozmawiali, żeby 

czytać i mówić to co było. Panowie czekam  na informacje co się stało z wystąpieniem 
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pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącym kontroli starostwa. 

Trafiło to do Pana Przewodniczącego, trafiło to do Pana Starosty – Rada, że tak 

powiem takiej informacji nie miała w związku z tym, że nie zostało to opublikowane. 

To co Pan mecenas był uprzejmy powiedzieć na ostatniej sesji, że każdy może sobie. 

Panie mecenasie każdy może sobie jak będzie informacja w Biuletynie Informacji 

Publicznej Starostwa Powiatowego w Białogardzie, że taka kontrola została 

przeprowadzona to ja rozumiem, że nie ma obowiązku wręczania i biegania za 

każdym radnym, żeby mu dać wystąpienie pokontrolne, czy informacje o kontroli. Bo 

jeśli będzie chciał, to się tym zainteresuje i sobie wtedy to znajdzie. Tylko ja sobie 

Szanowny Panie nie wyobrażam, jak to jest możliwe, że ja mam dotrzeć do 

jakiekolwiek informacji dotyczącej kontroli starostwa. Ja nie wiem Szanowni Państwo 

ile jednostek może kontrolować starostwo – 10, 15, 20. Jak sobie Państwo to 

wyobrażacie, przewracanie co tydzień wszystkich informacji, gdzieś tam na stronach 

Regionalnej Izby, tudzież innych. Panie Starosto do dnia dzisiejszego nie otrzymałem 

od Pana informacji na temat tego, czy miał Pan wiedzę, jeśli Pan miał to co Pan z tą 

wiedzą zrobił jeśli chodzi o Urząd Zamówień Publicznych. Chodzi o kontrolę 

przeprowadzoną w Szpitalu Powiatowym w Białogardzie, a dotyczącą tzw. usług 

żywienia. Upieram się przy tym, że taką informację od Pana chcę mieć w związku z 

tym, że wracając do tego co rozmawialiśmy wcześniej Państwo, że tak powiem 

przynajmniej jedną z tych informacji albo wszystkie schowali, bo tak to trzeba by było 

nazwać. Panie mecenasie, ja nie jestem prawnikiem – zajęło mi to dosłownie 20 

minut. Pan nam ostatnio zrobił nam niemalże wykład, że za nieupublicznienie – 

nazwijmy to tak delikatnie dokumentów dotyczących wystąpień pokontrolnych – nie 

wiem kogo to miało dotyczyć Starosty, czy Przewodniczącego – że mogą odpowiadać 

tylko i wyłącznie politycznie, czyli przed Bogiem i historią, to znaczy przed nikim. 

Otóż Szanowni Państwo według mnie – być może się mylę, wcale się nie upieram, że 

za każdym razem muszę mieć rację – naruszono w ten sposób przynajmniej pięć 

ustaw. Dostęp do informacji publicznej – udostępnieniu podlega informacja publiczna 

w szczególności do dokumentacji przebiegu efektów kontroli oraz wystąpienia, 

stanowiska, wnioski, opinie podmiotów ją przeprowadzających. Udostępnienie 

informacji publicznej następuje w drodze ogłaszania informacji publicznej w tym 

dokumentów urzędowych w Biuletynie Informacji Publicznej. To jest jedno.  Drugie 

ustawa o finansach publicznych z roku 2009 – rozdział 4 – jawność, przejrzystość 

finansów publicznych – gospodarka środkami publicznymi jest jawna. Zasada 

jawności gospodarowania środkami publicznymi jest realizowana przez: zapewnienie 

radnym danej jednostki samorządu terytorialnego dostępu do informacji o wynikach 

przeprowadzonych kontroli gospodarki finansowej. Ustawa o samorządzie 

powiatowym – to już mówiłem wcześniej – pozbawienie niejako Rady funkcji 

kontrolnej, bo Rada czym ma się zająć, ewentualnie kontrolować jak nie ma wiedzy. 

Myślę, że Szanowni Państwo z czystym sumieniem mogę powiedzieć, że naruszono 

art. 61 Konstytucji, jak również art. 32 Konstytucji, w którym się mówi, że nikt nie 

może być dyskryminowany w życiu politycznym, społecznym lub gospodarczym z 

jakichkolwiek przyczyn. Mieszkańcy mają prawo do informacji, radni mają prawo do 

informacji, czy to się komuś podoba, czy nie. Żeby już zakończyć Szanowny Panie 

mecenasie kodeks karny art. 276 – kto niszczy, uszkadza, czyni bezużytecznym, 

ukrywa lub usuwa dokumenty którymi nie ma prawa wyłącznie rozporządzać podlega 

grzywnie, karze itd. Szanowni Państwo albo my się będziemy traktować tutaj w miarę 

poważnie, albo będziemy się czarować i opowiadać sobie jakiś bajki, że odpowiadamy 

za to, czy za tamto, a tak w ogóle to nie odpowiadamy praktycznie za nic, jako radni 

bo tak to jakoś wychodzi. Panie Starosto czekam na pisemną informację dotyczącą 
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kontroli Urzędu Zamówień Publicznych. To jest jedno. Na ostatniej Sesji jak się 

dopominałem o tę informację Pan był uprzejmy powiedzieć, że mam złożyć na piśmie. 

Otóż Szanowny Panie Starosto ja już nie chciałem Pana prostować bo sądziłem, że 

powiedzmy jakieś przejęzyczenie § 22 statut powiatu ust. 3 – radni mogą składać 

interpelacje na sesji lub na piśmie w okresie między sesjami. Czekam na odpowiedź 

jeśli chodzi o Urząd Zamówień Publicznych i czekam na odpowiedź na informację o 

kontroli, co się stało z wystąpieniem pokontrolnym dotyczącym kontroli starostwa.”   

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że udzieli 

odpowiedzi na zapytania radnego na piśmie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że odpowiedź została udzielona 

na podstawie zapisów protokołu z przebiegu Sesji Rady Powiatu. Dodał, że pisma 

dotyczące kontroli otrzymywał tylko i wyłącznie do wiadomości.   

Radny – Andrzej Siwek zapytał cyt.: „kto i na jakiej podstawie upoważnił 

Przewodniczącego, upoważnił Pana do takiego postępowania z dokumentami 

pokontrolnymi, z czego to wynika.” 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że decyzję w tej 

sprawie podejmował Zarząd i uznano, że zrobiono wszystko co jest możliwe. 

Następnie zaproponował radnemu, że jeżeli mu to nie wystarcza to niech złoży skargę 

na działalność Przewodniczącego Rady Powiatu.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył cyt.: „ powtarzam raz jeszcze  i powtórzę to po 

raz setny jak będzie trzeba. Zadaniem Przewodniczącego jest wyłącznie 

organizowanie pracy Rady oraz prowadzenie obrad Rady, koniec, kropka. W statucie 

pisze do czego jest upoważniony Przewodniczący. Pan po prostu przed radnymi 

schował dokumenty, które wpłynęły do Pana.” 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że nie życzy sobie 

używania takich słów na obradach Sesji. Poinformował, że jego celem i zamiarem nie 

było takie postępowanie o którym mówił radny Andrzej Siwek.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy należy przez to rozumieć, że następne 

dokumenty jakie będą do Przewodniczącego wpływać zostaną przekazane radnym.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że poprzednia Rada 

Powiatu tego nie wymagała, jednak w tej sytuacji - kiedy niektórzy radni tak bardzo 

interesują się tą kwestią - wszystkie zalecenia pokontrolne, które będą przesyłane do 

Przewodniczącego będą przekazywane do wiadomości wszystkich radnych poprzez 

komisje (oprócz tych, które będą miały klauzulę tajności). 

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że nie wie jaka była praktyka w tym temacie w 

poprzedniej Radzie Powiatu. Oświadczył, że chciałby mieć wiedzę w tym temacie, 

aby móc udzielić odpowiedzi na zapytania mieszkańców. Na zakończenie 

przypomniał, że cyt.: „ nie otrzymałem informacji od Pana osobiście, co się stało z 

wystąpieniem pokontrolnym jeśli chodzi o kontrolę gospodarki finansowej starostwa i 

od pana Starosty nie dostałem dwóch odpowiedzi; jednej dotyczącej kontroli, drugiej 

dotyczącej Urzędu Zamówień Publicznych”.  

5) Radny – Bogusław Stanczewski zaapelował o zapraszanie na posiedzenia Sesji Rady 

Powiatu Prezesa Regionalnego Centrum Medycznego Spółka z o.o. w Białogardzie. 

Zdaniem radnego obecność Prezesa korzystnie wpłynęłaby na atmosferę Sesji.  

Odnoście tematu uhonorowania osiągnięć sportowców z naszego powiatu 
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zaproponował nawiązanie w tej kwestii współpracy z samorządem Miasta Białogard. 

Poinformował, że samorząd ten corocznie organizuje uroczystą Galę Sportu. 

6) Radny – Adam Kołacki przypomniał, że 23 stycznia br. złożył wniosek o publikację 

umów cywilno – prawnych zawieranych przez Starostwo Powiatowe w Białogardzie. 

Radny podziękował za realizacje jego wniosku i poprosił, aby w tym sprawozdaniu 

ujmować również sposób wyłonienia kontrahenta. Zwrócił również uwagę, że nie ma 

na stronie danych z tego roku.  

7) Radny – Adam Kołacki następnie odniósł się do odpowiedzi na interpelację 

dotyczącą sporów prawnych starostwa z jednostkami oświatowymi.  Zwrócił się do 

radcy prawnego Romana Witaszka i stwierdził, że cyt.: „zasłanianie się przed radnym 

odpowiedzi na pytanie dotyczące funkcjonowania starostwa tajemnicą pozostawię bez 

komentarza. Pan Starosta stanął na wysokości zadania i opowiedział, ale chciałbym w 

związku z otrzymaną odpowiedzią, gdyż toczą się postępowania i przed sądem 

cywilnym i w drodze postępowania administracyjnego  proszę o doprecyzowanie tej 

odpowiedzi o to jakie to powody spowodowały, że strony wystąpiły właśnie w tym 

sporze prawnym, czyli czego dotyczą generalnie, czego żądają te szkoły, ewentualnie z 

czym się nie zgadza starostwo i dlaczego i co jak gdyby doprowadziło do powstania 

tego sporu sądowego i administracyjnego”. 

8) Radny – Adam Kołacki wniósł o opublikowanie interpelacji radnych i odpowiedzi na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Białogardzie.  

9) Radny – Adam Kołacki podziękował pracownikom Zarządzania Kryzysowego  

i Gotowości Cywilnej za udzielenie wyczerpującej odpowiedzi na jego zapytanie  

z poprzedniej Sesji Rady Powiatu.  

10)  Radny – Adam Kołacki w imieniu radnych zrzeszonych w Klubie Radnych 

Platformy Obywatelskiej złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych.  

11)  Adwokat – Roman Witaszek odniósł się do kwestii tajemnicy zawodowej. 

Oświadczył cyt.: „ Reprezentuje Powiat Białogardzki. Powiat ma organ wykonawczy, 

który ma określone kompetencje i ja jestem tajemnicą zawodową związany i nawet 

Zarząd Powiatu nie może mnie z tej tajemnicy zwolnić. Również Pan Starosta nie 

może mnie zobowiązać do tego, abym na sesji Rady Powiatu, gdzie są kamery i osoby 

trzecie w relacji ze mną taką tajemnicę ujawnił, ponieważ grozi mi postępowanie 

dyscyplinarne z tego tytułu. Więc nie jest to możliwe. Pytania tego rodzaju jakie były 

zadane na poprzedniej Sesji muszą być kierowane do organu wykonawczego i to on 

zadecyduje o tym, czy te okoliczności ujawnić, przy czym one muszą pochodzić od 

organu, a nie ode mnie. Nie jestem adresatem tego rodzaju pytań. Ja nie mogę sobie 

pozwolić na postępowanie dyscyplinarne.” 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnosząc się do zapytania radnego Adama 

Kołackiego dotyczącego sporów z podmiotami oświatowymi poinformował, że w 

jednych przypadkach Powiat Białogardzki jest stroną, która pozywa, a w innych to 

placówki oświatowe pozywają Powiat. Oświadczył, że większość sporów wnika z 

nieścisłości przepisów dotyczących tej materii. Problem ten  nie dotyczy tylko 

Powiatu Białogardzkiego, ale wielu innych samorządów w Polsce. Wieloletnie 

doświadczenie w wypłacaniu dotacji wskazuje, że nie raz lepiej mieć wyrok sądu, niż 

podjąć decyzję i płacić odszkodowania.  

Adwokat – Roma Witaszek poinformował, że te postępowania nie są objęte dostępem 

do informacji publicznej, ponieważ są to postępowania indywidualne dotyczące 
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konkretnych podmiotów. Nawet gdyby wpłynął wniosek o udzielenie informacji 

publicznej w tym zakresie to taki wniosek byłby pozostawiony bez rozpoznania, 

ponieważ nie jest objęty tą ustawą. Oczywiście Pan Starosta może zdecydować o 

przekazaniu radnym tych informacji. 

12) Radny – Andrzej Siwek zapytał Starostę cyt.: „ co stoi na przeszkodzie  Szanowny 

Panie Starosto, aby osoby zarządzające jednostkami organizacyjni starostwa 

publikowały np. protokoły z kontroli na swoich stronach internetowych. Dlaczego o 

tym mówię Szanowni Państwo, że któregoś dnia wszedłem na stronę internetową 

Powiatowego Zarządu Dróg i okazuje się, że są tam dane z 2008 roku. Powiatowy 

Zarząd Dróg podobno dysponuje siecią dróg powiedzmy na terenie miasta powyżej 16 

kilometrów. Wydaje mi się, że nie do końca to jest prawdą. Jakby Pan był uprzejmy 

zwrócić uwagę zarządzającym, żeby sobie to przejrzeli. Powtarzam jeszcze jeśli nie 

ma przeciwwskazań – nie sądzę, żeby były, żeby wszystkie jednostki organizacyjne 

publikowały protokoły z przeprowadzonych kontroli, dotyczące tych jednostek.” 

13)  Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła złożył wszystkim obecnym  

z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych  serdeczne życzenia spokoju, radości  

i miłych spotkań w gronie rodziny i przyjaciół. 

 

Radni nie zgłosili innych interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń. 

 

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął VI Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 

Protokołowały: 

Violetta Adamczewska 

Anna Kaleja  

 

 

 

 

 

 

 


